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J E G Y Z Ő K Ö N Y V

Készült: Miskolc Megyei Jogú Város Roma Nemzetiségi Önkormányzatának 2014. december 03.
napján  15:30  órai  kezdettel  tartott  közmeghallgatásáról,  Miskolc  Megyei  Jogú  Város
Polgármesteri Hivatalának Közgyűlési Termében.

Jelen vannak: 
– Váradi Gábor elnök,  Gulyás Ferenc elnökhelyettes,  Botos Ferenc és Lakatos Ernő testületi

tagok
– Miskolc Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala részéről: Miklós Béláné aljegyző, Végsőné

Irha  Melinda  Köznevelési-Sport  és  Társadalmi  Kapcsolatok  Osztály  osztályvezető,  Takács
Gábor társadalmi felzárkóztatási referens, Szegedi Zoltán Beruházási Csoport csoportvezető,
Lázár  Zoltán  kistérségi  jegyzői  referens,  Kovács  László  Csaba  Miskolci  Önkormányzati
Rendészet,  Albertné  dr.  Lénert  Viktória  Önkormányzati  Csoport  csoportvezető,  Óvári
Zsuzsanna Humán Főosztály főosztályvezető, Szomorné Takács Tünde Szociális Támogatási
Csoport III. csoportvezető, Kublik Ferencné Szociális Támogatási Csoport II. csoportvezető,
Sipos Melinda önkormányzati referens

– Vendégek: Bajnok István Miskolci Hivatásos Tűzoltóság,  Majoros Flórián Miskolci Városi
Rendőrkapitányság, Kucsinka Tamás B.-A.-Z. Megyei Rendőr-főkapitányság, Cseh László B.-
A.-Z.  Megyei  Polgárőr  Szövetség,  Tótné  dr.  Hudivók  Hajnalka  B.-A.-Z.  Megyei
Kormányhivatal Miskolci Járási Hivatal Járási Népegészségügyi Intézete 

Váradi  Gábor  elnök: Köszönti  a  megjelenteket,  felszólalásra  jelentkezőket  és  a  Hivatal
munkatársait.
Tájékoztatja  a  megjelenteket,  hogy  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Roma  Nemzetiségi
Önkormányzata az előzetes meghívó és közérdekű közlemény alapján, a mai napon tartja szokásos
éves  közmeghallgatását.  Ismerteti  a  jelenlévőkkel  a  közmeghallgatás  szabályait,  a  vonatkozó
jogszabályt.
Megállapítja,  hogy a Testület  4  képviselője  megjelent,  a  közmeghallgatás  ülése  határozatképes,
amit megnyit.

Kéri,  hogy  szavazzanak  a  jegyzőkönyvvezető,  valamint  a  jegyzőkönyv  hitelesítő  személyéről.
Jegyzőkönyvvezetőnek Sipos Melindát, jegyzőkönyv hitelesítőnek Gulyás Ferencet javasolja.

A Testület a jegyzőkönyv hitelesítőjére tett javaslatot 3 igen szavazattal,
1  tartózkodás  mellett  elfogadta,  és  megbízza  Gulyás  Ferencet  a
jegyzőkönyv-hitelesítői feladat ellátásával.

A Testület  a  jegyzőkönyvvezetőre  tett  javaslatot  4  igen  szavazattal
elfogadta, és megbízza Sipos Melindát a jegyzőkönyv vezetésével.

Váradi  Gábor  elnök:  Tájékoztatja  a  közmeghallgatáson  megjelenteket, hogy  az  ülésről
hangfelvétel készül, mely alapját képezi a jegyzőkönyvnek. Kéri, hogy a felszólalás alkalmával
fáradjanak ki a mikrofonhoz, nevük és címük bemondásával kezdjék mondandójukat. Felhívja a
figyelmet,  hogy helyi  közügyekkel  kapcsolatban kérhetnek szót,  és mindenkinek két perc áll  a
rendelkezésére.
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Ismerteti  a  2014.  évi  munkájukat,  tevékenységüket.  Idén  több  választás  is  volt,  melyet  a  helyi
cigány  lakosság  megsínylett,  mert  a  választásokon  induló  politikusok  többsége  olyan  helyzetet
teremtett, melyekkel szemben programokat kellett indítaniuk.
Programjaikat általában úgy indítják, hogy a nulláról kezdenek, de szorgalmas és kitartó munkával
elérnek egy célt.  Ennek kapcsán köszönetét  fejezi  ki  az  önkéntes  segítőiknek,  munkatársaknak,
képviselőtársaknak.
Már 2010-ben elindult a Csanyik-völgyi Roma Majális rendezvényük, ahol több százan vesznek
részt.  Hagyományt  teremtettek  vele,  és  minden  évben  megszervezik.  Említi  még  a  nyári
táboroztatást is, melynek keretén belül több mint száz gyermeket tudtak nyaraltatni évről-évre.
Az események 2014. május 8-a után váltak mozgalmassá, amikor a Miskolc Megyei Jogú Város
Önkormányzata  hozott  egy  olyan  döntést,  amely  mélyen  érintette  a  roma  közösséget  helyi  és
országos szinten, de világszerte is. Ez a rendelet arról szól, hogy az Önkormányzat felszámolja a
nyomortelepeket  úgy,  hogy  az  ott  élők  csak  abban  az  esetben  kaphatnak  pénzügyi  megváltást,
hogyha elhagyják Miskolc közigazgatási határát. Ez az rendelkezés komoly felháborodást váltott ki
sokaknál. Elmondja, hogy a Roma Önkormányzat nem ért egyet ezzel a rendelettel,  azzal, hogy
megkülönböztetnek bizonyos területen élőket másoktól. Folyamatos rettegésben élnek. Az elmúlt
hónapban nem győzték  nyugtatni  a  lakosságot,  hogy nem lesz  senki  elköltöztetve,  kilakoltatva.
Mégis sorra érkeznek a felszólítások olyanok részére is, akiknek nincs köztartozásuk, csak pl. lejárt
a szerződésük. Megjegyzi, hogy a MIK részéről senki nem jelent meg közmeghallgatásukon, pedig
aktuális probléma a lakhatási kérdés, sokan azért is jöttek ma el, hogy választ kapjanak ilyen tárgyú
kérdéseikre. 
Két héten keresztül demonstráltak a Városháza előtt és a számozott utcákon. Ezúton is megköszöni
a rendőrségnek a szakszerű munkáját, mellyel segítették őket. 
December 1-jétől érvényben van a kilakoltatási moratórium, három hónapig. Felhívja a figyelmet
azonban arra, hogy a kilakoltatások csak ideiglenesen szűnnek meg. Az elmúlt hónapokban arra
törekedtek,  hogy  partnerségben  oldják  meg  a  helyzetet,  hogy  mindenkit  kellőképpen
felvilágosítsanak. Rendkívül nagy segítségükre van a Máltai Szeretetszolgálat. 
Idén is megszervezik a karácsonyi rendezvényüket, mely 2014. december 19 – 2015. január 10.
között tart. A rendezvény során adománygyűjtést is szerveznek, melynek helyszíne: Miskolc, Corvin
u.  4.  sz.  A beérkezett  adományok szétosztásra  kerülnek a  rászorulók között  –  a  szintén általuk
szervezett  ételosztások alkalmával.  Ennek kapcsán céljuk nemcsak a rászorulók segítése,  hanem
erre a társadalmi problémára való figyelemfelhívás. Elmondja, hogy az ételosztásokkor több a nem
cigány származású rászoruló, mint a cigány. 
Az  előttük  álló  ciklusban  nagy  hangsúlyt  kívánnak  fektetni  a  drogprevencióra.  A drog  miatt
veszélyeztetett gyermekeik, családjaik jövője. 
Hangsúlyozza, hogy a miskolci cigányság nem a fejlődés útjába akar állni, hanem csak nyugodt
körülmények között akar élni.
A megjelentek számára bemutat egy könyvet /Kérdések és válaszok címmel/, amely a közeljövőben
kiosztásra kerül majd, el kívánják juttatni minden területre.
Kéri,  hogy  a  hozzászólások  kapcsán  nyugodtan,  intenzív  indulatok  nélkül  szólaljanak  fel  a
jelentkezők.  Elmondja  ismételten,  hogy  nem személyes,  hanem  közügyek  kapcsán  mondják  el
észrevételeiket.

A megjelentek közül többen jelezték felszólalási szándékukat, megadja a szót Nagy Istvánnak.

Nagy István: Kérdéssel fordul Alpolgármester úrhoz és a MIK Zrt.-hez. Nulla forint adóssága van,
de április óta nem állították vissza a bérleti jogviszonyát. Folyamatosan kapták a felszólításokat,
hogy hagyják el a lakásukat. Elmondása szerint ez a feleségénél agyi infarktust okozott, ápolásra
szorul.  Nemrég  kapott  ismét  levelet,  hogy  ennek  ellenére  15  napon  belül  el  kell  hagyniuk  az
ingatlant. Kéri a MIK Zrt.-t, hogy mielőbb állítsák vissza a bérleti jogviszonyát. 
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Váradi Gábor elnök:  Megjegyzi, hogy Nagy úr problémája általánosságban is említhető, mert
sokan küszködnek ezen problémával.
Megadja a szót a következő felszólalónak.

Galamb  Ferencné: A MIK  Zrt.-hez  és  Polgármester  úrhoz  címezi  szavait.  Júniusban  adta  be
kérelmét, hogy a lakásbérleti szerződése lejár augusztus 31. napjával, és azt hosszabbítsák meg.
Nincs  tartozása,  mégis  azt  az  információt  kapta  a  MIK Zrt.-től,  hogy már  nem kötnek  vele  a
továbbiakban szerződést. Azért jött a közmeghallgatásra, hogy Polgármester úrnak tudja elmondani
problémáját, mert korábban azt a nyilatkozatot tette, hogy a rendes családoknak, akik fizetnek segítő
kezet nyújt. Két alkalommal is nyújtottak be kérelmet Polgármester úrhoz, amire mai napig nem
kapott választ. 

Váradi  Gábor  elnök: Ismételten  felhívja  a  felszólalók  figyelmét,  hogy  közérdeket  illetően
fogalmazzák meg problémáikat.
Facebook-on, valamint az irodájukban tettek fel kérdéseket a lakosok, ezekből sorol néhányat.
- „Sándor” kérdezte, hogy a romos épületek miatt patkányok szaladgálnak az utcájukban, mikor
takarítják el a romokat? - feltételezi, hogy ez a Békeszálló környékén lehet.
-  kilakoltatások  kapcsán  kérdezték  többen,  hogy  mi  lesz  azokkal,  akiknek  lejár  a  lakásbérleti
szerződése,  mire  számíthatnak.  Nulla  forint  tartozásuk ellenében mégis  felbontják  többekkel  a
szerződést, kérdés, hogy meddig kell még rettegésben élniük.
-  razziák vonatkozásában is  érkeztek kérdések.  Több lakó zaklatásnak éli  meg,  hogy hónapról
hónapra ellenőrzik őket a telepeken, noha korábban is mindent rendben találtak. 
- egy Galagonyás utcában lakó írta, hogy évek óta patkányokkal kell együtt élniük. Ezen felül az
utak állapota borzalmas, legalább zúzalékozni szükséges lenne az útszakaszt.

Megadja a szót a következő felszólalásra jelentkezőnek.

Galamb Miklós: Többeknek ugyanaz a problémája a megjelentek közül. Lejárt a MIK Zrt.-vel a
szerződésük.  Arra  szeretne  mindenki  választ  kapni  Polgármester  úrtól,  hogy  mi  lesz  velük..
Sokaknak  nincs  tartozása,  gondozza  az  otthonát,  mégsem  akarnak  szerződést  hosszabbítani.
Számos  esetet  tud,  akiknek  ennek  kapcsán  romlott  meg  az  egészségi  állapota,  folyamatos  a
létbizonytalansága..

Oláh Béla: A számozott utcaiak hányatott sorsát ismerteti ugyancsak. A gond szerinte onnan indul,
hogy  a  Hivatalnak  kellett  volna  környezettanulmányt  csinálni,  mert  az  úgy  nem  jó,  hogy
hasraütésszerűen küldik el az embereket. Sok család tönkrement emiatt, mentálisan labilissá vált a
bizonytalanságtól.  Szükséges lett  volna számba venni,  hogy igenis vannak olyan lakosok, akik
fizetnek, ha van is tartozásuk, nem sok, illetve mindig rendezik. 
A közbiztonság kapcsán felveti, hogy szeretnének bekapcsolódni, ha felkérik őket. Szeretnének ők
is normális körülmények között élni. Kérik, hogy vonjanak be a cigányság tagjai közül többeket is
a közbiztonság ellátásába, hogy jó példát tudjanak mutatni.

Lakatos György: Felszólalásában elmondja, hogy 25 éve a számozott utcában lakik, és mégsem
hosszabbítanak vele szerződést.
Újságban olvasta,  hogy Polgármester úr a Gizella utcába személyesen ellátogatott  és elmondta,
hogy akinek kell, lesz lakása falun vagy Miskolcon, de lesz. Kérdezi, hogy ezt a számozott utcában
miért nem tette meg.

Kanalas Mária: Kifejti, hogy elhunyt a férje, és a temetés kapcsán 32e Ft tartozása keletkezett. A
MIK Zrt. bíróságra vitte az ügyet, megszüntették a bérleti jogviszonyát. A tárgyalást követően 30
napot kapott, hogy elhagyja az ingatlant. Két súlyosan beteg gyermeke van, így nem tudja, hogy
hova menjenek. Kéri Polgármester urat, hogy valamilyen szükséglakást biztosítson. A tartozását
rendezte – korábban sem voltak hátralékai – emiatt sem érti, miért teszik utcára. 
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Váradi Gábor elnök: Összefoglalva elmondja, hogy többen a saját problémáikat mesélik el, de
látszik, hogy a gond közös, tehát nem csupán egyedi ügyekről van szó, hanem a közösséget érintő,
komplex problémákról.

Bozik Miklós: Tisztességesen fizeti amit kell, neveli a gyermekeit, mégis rettegésben kell élnie a
MIK miatt. Családjával – de a többi lakossal együtt – folyamatosan félelemben vannak, nem tudják
mit hoz a holnap. 

Galamb Ferencné: A számozott  utcai lakosoknak nem az a problémájuk, hogy felszámolják a
nyomortelepeket. Nekik is az az érdekük, hogy szép legyen Miskolc, turisztikailag is keresett. Azt
szeretnék,  ha lakásért  lakást  adnának,  vagy valamilyen olyan megállapodást,  hogy ne váljanak
földönfutóvá.

Koncsol  Imre: Miskolc  Megyei  Jogú Város  Önkormányzata  vonatkozásában kíván közérdekű
kérdést feltenni.

Sipos Melinda: Tájékoztatja a felszólalót, hogy jelenleg a Roma Nemzetiségi Önkormányzat tart
közmeghallgatást.  Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése 2014. december
11. napjára hirdette meg éves közmeghallgatását, akkor tesz eleget jogszabályi kötelezettségének. 

Koncsol Imre: Közüggyel kapcsolatos kérdést kíván feltenni. Sok roma elmondta a problémáját,
hogy nyomorban élnek, ami nemcsak miskolci, hanem országos jelenség. Ennek a megoldása az
egy kulcsos adó lenne. Azt szerette volna megkérdezni, hogy honnan ered az a törvény, hogy a
minimálbért felülírták egy közmunkás bérrel, hogy abból éljenek meg tömegek. Ez lehetetlen. A
közmunkás bérért ő sem végezne rendes munkát. Ez így nem mehet tovább, hogy ilyen nevetséges
összegért dolgoztatják az embereket. Ebből a bérből nem lehet színházba járni, könyvet venni, de
normálisan étkezni sem. Gyakorlatilag ezek az emberek minőségi éhezők. Nagyon sokakkal beszélt
ennek kapcsán. 
Évekig  lakott  a  számozott  utcában,  így  személyes  tapasztalatból  is  elmondhatja,  hogy  szép
környezetűek  voltak.  Az,  hogy  romlott  az  állapotuk,  az  minősíti  az  Önkormányzatot  is.
Felháborodik azon, hogy nyomortelepeknek minősítik azokat az utcákat.  Fel lehetett volna újítani
őket, amiben a romák is segítettek volna.

Váradi  Gábor  elnök: A  közmunkával  kapcsolatos  kérdéseket  folytatja,  melyeket  facebook
oldalukon tettek fel:
-  „Ferenc”  tette  fel  azt  a  kérdést,  hogy  miért  nem  hosszútávon  alkalmazzák  az  embereket  a
Városgazdánál, mert ahogy most van, úgy nem lehet jövőt tervezni.
- „József” írta, hogy a kukafedőn kell étkezniük, még télen is kint az utcán.
-  szintén  egy  Városgazdánál  dolgozó  írta,  hogy  nem  tudnak  hova  elmenni  mosdóba,  ami
tarthatatlan.
- ugyancsak a Városgazda kapcsán felmerült  kérdés, hogy az ott  dolgozóknak miért  nem lehet
kedvezményes bérletet adni. Anyagiak miatt sokaknak hosszú kilométereket kell gyalogolnia azért,
hogy eljusson a  munkahelyére,  mert  nincs  pénze  megvenni  a  bérletet.  Méltányosságot  kellene
gyakorolni.
Egészségügyi témában is írtak többen:
- mai napig az Ötödik utca egyik háza mellett engedik a város szennyvizét. A bűz elviselhetetlen, a
több tonnás kocsik tönkreteszik az utat. Emellett nagy a forgalom is.
- a razziák alkalmával az ÁNTSZ munkatársai is jelen vannak, akiknek több fórumon is jelezték
már azt, hogy az esővíz befolyik a wc-kbe, amely komoly gondot jelent. Többször kérték már az
illemhelyek megújítását, derítők kihelyezését.

Váradi  Gábor elnök: Megállapítja,  hogy  a  MIK  Zrt.  részéről  nem jelent  meg  senki,  akinek
kérdéseiket feltehetnék, így írásban mindenképpen szeretnének választ kapni. 
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Kovács Lászlót kérdezi, hogy tudna-e válaszolni a razziák kapcsán feltett kérdésre, hogy van-e
olyan terület, ahova többször járnak vissza, illetve zaklatásnak számít-e, ha rövidebb időn belül egy
személyt többször is ellenőriznek.

Kovács  László  /Miskolci  Önkormányzati  Rendészet/: Írásban  kívánnak  válaszolni  a  felmerült
kérdésekre, mert szeretnének részletesen tájékozódni.

Kucsinka Tamás /B.-A.-Z. Megyei Rendőr-főkapitányság/  alezredes:  A drogprevenció kapcsán
elmondja, hogy a rendőrség általános iskoláktól kezdve középiskolákig minden iskolát megkeres,
és különféle drogprevenciós előadásokat tartanak szerte az országban, a megyében, aminek keretén
belül a fiatal, felnövekvő nemzedékeket célozzák meg. Megjegyzi, hogy azok sem érnek semmit,
ha a családban nem figyelnek oda a gyermekekre, mert észre kell venni a jeleket. 
A közbiztonsági  tevékenységbe  való  bevonás  –  ami  részint  a  polgárőrséget  is  érinti  –  több
kezdeményezés is volt (pl. Roma Polgárőr Egyesület). A Megyei Rendőr-főkapitányságon ennek
kapcsán épp a múlt héten tartottak egy nemzetiségi fórumot, ahol többek között elhangzott előadás
a rendőrré válásról is,  toborzó jelleggel.  Ezen felül felhívták a figyelmet a különféle  pályázati
lehetőségekre. Konkrét, személyes felkérést azonban nem tesznek senkinek.

Váradi Gábor elnök: Köszöni a tájékoztatást.
Megadja a szót Cseh Lászlónak.

Csek László /B.-A.-Z.  Megyei  Polgárőr Szövetség  /  alelnök:  Alapvetően arról  van szó,  hogy
szeretnék,  ha  bevonnák  a  romákat  a  bűnmegelőző  munkába.  Elmondja,  hogy  nyitott  kapukat
döngetnek, mert bevonásra kerültek. Egyesületük már évekkel ezelőtt rájött arra, hogy az ilyen
jellegű  problémákat  romák  bevonása  nélkül  nem  lehet  megoldani.  Jelenleg  is  vannak  roma
származású polgárőreik, akiket név szerint is felsorol. Kiemeli a megelőzés fontosságát, hogy a
polgárőrök jelenléte az, ami akár elejét veszi a bűncselekmény elkövetésének.
Röviden ismerteti tevékenységi körüket, hogy kikkel állnak kapcsolatban. 
Arra a  kérdésre,  hogyan alapíthatnak polgárőrséget  a  romák az a  válasza,  hogy tanácskozások
eredményeként azt tudja elmondani, nem ajánlja, hogy alakuljanak kizárólag romák által alakított
egyesületek, hanem tagozódjanak be egy, már jól működő polgárőr egyesületbe. 
Polgárőrré  úgy  lehet  válni,  ha  jelentkeznek,  egy  tanfolyamot  elvégeznek,  tisztába  kerülnek  a
jogszabályokkal. 

Váradi Gábor elnök: Köszöni a tájékoztatást.
Kérdezi, hogy Lázár Zoltán a közmunka kapcsán felmerült kérdésekre választ ad-e.

Lázár Zoltán: Tájékoztatásul  elmondja,  hogy  nem áll  a  Miskolci  Városgazda  Nonprofit  Kft.
alkalmazásában, így a feléjük intézett kérdésekre nem tud válaszolni.
Részére a tavalyi év folyamán is hasonló kérdéseket tettek fel.  Elmondja, hogy bizonyos fokig
mind a két fél részéről egy tanulási folyamat zajlik a közfoglalkoztatás tekintetében. Igyekeznek a
megfelelő körülményeket biztosítani, de sajnos ez nem megy azonnal. A melegedő és wc hiánya,
valamint  a  bérlet  mindig  is  probléma  volt.  Azt  minden  évben  próbálják  megoldani,  hogy  a
lakóhelyükhöz  minél  közelebb  kapjanak  munkát  a  dolgozók.  A bérlet  nagyon  sokba  kerül,  a
szociális bérlet nyújtása is óriási összegeket emészt fel, különösen ha ekkora tömegről van szó. 
A rájuk vonatkozó kérdésekre írásban kívánnak válaszolni.

Váradi Gábor elnök: Köszöni a tájékoztatást.
Kéri Főorvos asszonyt, hogy a közegészségügyi témában adjon tájékoztatást.

Tótné dr.  Hudivók Hajnalka /B.-A.-Z. Megyei Kormányhivatal  Miskolci Járási Hivatal Járási
Népegészségügyi  Intézete/  járási  tisztifőorvos: A számozott  utcákon  a  szennyvíz  leürítéssel
kapcsolatos panaszt meg fogják vizsgálni. Az árnyékszékekkel kapcsolatban konkrét adatokat kér
ahhoz, hogy a MIK Zrt.-vel tudjanak egyeztetni.
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Megragadva az alkalmat felhívja arra a figyelmet, hogy mostanában nagyobb számban előfordul
hepatitisz  A  /fertőző  májgyulladás/  megbetegedések  miatt  nagyon  fontos,  hogy  védőoltási
tevékenységeket  szerveznek  a  város  több  pontján,  melyek  felsorol.  Kiemeli  a  megelőzés
fontosságát, a kézmosást. 

Váradi Gábor elnök: Köszöni a tájékoztatást.

Botos Ferenc: Köszönt mindenkit. Elmondja, hogy az elhangzottakból is látni, nagy a probléma
Miskolcon  a  lakhatás  szempontjából,  de  más  téren  is.  A problémát  helyben  kell  megoldani,
melyben  önkormányzatuk  partner.  A  fő  probléma  a  számozott  utcával  kezdődött  májusban.
Kiemeli,  hogy  a  miskolci  romák  miskolci  lakosok  is,  és  ugyanolyan  joguk  van  itt  élni,  mint
bármilyen nem roma származású embernek. A miskolci romák nem voltak hajlandóak a lelépési
díjat elfogadni azért, hogy elhagyják a várost. Azt gondolják, hogy a városvezetés így talált egy
másik módot arra, hogyan tudják kitenni az embereket a lakásukból. Teszik ezt úgy, hogy nem
hosszabbítanak velük szerződést, még azokkal sem, akik tisztességesen fizették a számlákat. 
Hangsúlyozza, hogy be szeretnének illeszkedni a többségi társadalomba, de úgy nehéz, ha nem
teszik mellé a megfelelő feltételeket. A romák nem segélyt kérnek, hanem olyan munkát, amiből
meg tudnak élni, fenn tudják tartani családjukat. 
A közfoglalkoztatás kapcsán elmondja, hogy hosszú évek óta nem történik fejlődés, előrelépés,
amit  személyesen  is  tapasztalt.  A mai  napig  ugyanazok  a  problémák,  mint  10-15  éve,  nem
megoldott sem az étkezési lehetőség, sem az illemhely használat. Így nem lehet előrelépni.

Váradi Gábor elnök: Megérti az indulatokat, hiszen az emberek életéről van szó. 
Önkormányzatuk egyetért, valóban sokszor csak a megnyugtatásig jutnak el.
Ismételten  elmondja,  szerették  volna,  ha  a  MIK  részéről,  vagy  a  városvezetés  részéről  is
megjelenik  olyan személy,  aki  érdemileg  tud  választ  adni  a  felmerült  kérdésekre,  különösen a
lakhatást érintően. 
A sajtóban folyamatosan olyan hírek jelennek meg, ami felzaklatja a kedélyeket. Ismételten kér
mindenkit, hogy nyugodjon meg. 

Megkérdezi, hogy van-e további kérdés, észrevétel. Megállapítja, hogy nincs.

Köszöni  mindenkinek  a  jelenlétet,  kellemes  karácsonyi  ünnepeket  és  boldog  új  évet  kíván
mindenkinek. A közmeghallgatást 17.00 órakor bezárja.

K. m. f.

Gulyás Ferenc Váradi Gábor
jegyzőkönyv- hitelesítő elnök 

Sipos Melinda Albertné dr. Lénert Viktória
jegyzőkönyvvezető csoportvezető

A jegyzőkönyv törvényességi véleményezésre bemutatva:

Dr. Csiszár Miklós
jegyző
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